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Sak nr  

1 Konstituering, godkjenning av innkalling og sakliste 
RU-leiar si orientering 
 
Vedtak: Innkalling og sakliste godkjent 
 
Lidvin Hage orienterte om situasjonen ein er i no, både rundt smitte og møter.  
Utfordrande no, men vil prøve å få til ei runde med fysiske møter rundt om i 
regionen rundt jul/nyttår om dette let seg gjere. 
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2 Info og litt læring om Teams. 
Tilførselsleiar Per A. Landa informerte om korleis ein kan bruke Teams best mogleg i 
møter.   
 
Vedtak: saka teken til orientering 
 

3 Open post 
Desse hadde ordet: 
Lise Elvagjeng, Arild Hebnes, Per Magnar Sognnes, Jon O. Nummedal, Jostein Gaassand, 
Erlend Fossen, Atle Mariussen, Asgeir Nøttveit, Jørgen Wik. 

 Har Nortura ein strategi på møter som f. eks Julemøter? 
 Opplæring av dyrebilsjåfører – har hatt nesten-ulukker med desse, spesielt med de 

som ikkje kjenner norske forhold, mange bønder er uroa for å sende dyra sine. 
 Kvifor trekk når ein leverer smågris-pulje under 25 dyr? Er desse dyra mindre 

verdt? 
 Kvifor hentar ein storfe som ikkje er meldt inn på avtale før ein henter avtale-dyr? 

Bør få fleire inn på avtale, kanskje gå tilbake til 7 vekers avtale? 
 Har Telespor negativ eigenkapital? Kva med vidare drift i dette selskapet? 
 Innkøyring av storfe – her må ein prioritere marknadsbehov og ikkje kven som 

melder inn fyrst eller sist. 
 Kvifor skal bonden bestille ekstra merker direkte frå Os no? Forstår at dette vert 

meirarbeid for dei som jobber i Nortura, men kvifor kan ikkje dyrebilane ha med 
desse merka?  Trur mange gløymer å bestille dette – kan bli mykje feilmerking og 
negativitet for Nortura. 

 Treng endring for puljetillegg for storfe – her bør ein dele opp slik: Liten – inntil 5 
dyr / middels til 13 dyr / stor over 13 dyr.   

 Feil at store storfe-produsentar alltid får helgetillegget for at ein skal køyre minst 
mogleg på sundagar. 

 Ekstra-merker – disse bør ein har tilgjengeleg ute på bygda hos lammeringsleiar, 
tillitsvalde eller andre slik at ein har ein buffer når ein har treng merkene. 

 Svartfjes – går desse til Nyyyyyt? 
 Kostnaden for ekstramerker må dekkast inn i f. eks. prisen på retur, nisjer etc. 
 Viktig at dyrebilane har rett utstyr. 
 Kva vil Nortura gjere mot Os for at kvaliteten på øyremerker vert betre?  I dag er 

dei ikkje på langt nok gode nok. 
 Feil med trekk på små puljer med smågris opp mot betaling/bortfall av trekk på 

sau, som har ein heilt annen verdi for selskapet. 
 
Jan Erik, Hans og Per svarde ut. 
Vedtak: Saka teken til orientering. AU tek saker vidare for oppfølging. 
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Økonomi pr 2. tertial og drift 
Jan Erik Fløtre la fram saka.  Ser no eit større fokus på norsk mat hos forbrukar, det er 
gledeleg. Orienterte om detaljane i rekneskapen, salet opp mot kjeder og Proff-marknaden i 
tillegg til kva som har kjenneteikna situasjonen for Nortura opp mot Covis-19. 

 Tilførselsmarknaden – her treng vi meir detaljert info om kva som skjer. 
 Har vi mista produsentar? Føler at det er oppgang i marknadsandelen på 

Haugalandet. 
 Har ein god tilgang no under tilførselskampanjen, men nokre går også. 

 
Jan Erik orienterte også om salet. 
 
Vedtak: Saka teken til orientering 
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5 Marknad, Helhetlig Industristruktur og langtidsprognose 
Hans Thorn Wittussen la fram saka. 
Orienterte om Totalmarknaden pr. veke 42, framdrifta i Helhetlig Industristruktur-planen 
og om korleis ein i Totalmarked ser på utviklinga på kjøt og egg dei neste 5 åra. 
Betre sal i lengre tidsperiode av småfe denne hausten, totalt 10% opp så langt. 

 Strukturplanen opp mot beredskap – er det diskusjonar på dette mellom bransjen 
og myndigheiter? 

 Import av storfekjøt – kva veit ein om kvaliteten etc. på dette? 
 
Vedtak: Saka teken til orientering 
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Ny Strategiplan 
Trine Hasvang Vaag la fram saka. 
Berekraftig, offensiv og attraktiv i alle ledd er basis for strategien. 
Innspel: 

 Viktig å ikkje ta kvileskjer i gjennomføring 
 
Vedtak: Saka teken til orientering 
 

7 Open post og fleire spørsmål 
 Importert kjøt i Medlemsbutikk – skal dette vere vår strategi? 
 Strategiplanen god og konkret, og mogleg å nå.  Viktig å ha rett nivå på 

produksjonen opp mot marknaden, helst litt under. 
 Marknadsordninga på egg; korleis få betre økonomi her; kva med auken i 

kostnadane på kraftfôr på grunn av Korona, vert det gjort noko her? (Svar: to-delt 
omsetningsavgift vert diskutert opp mot nye inn i produksjonen) 

 To-delt omsetningsavgift vil vere i etterkant av nye etableringar no. Bør ein sjå på 
verkemiddel i konsesjonsregelverket for å finne nye måtar å gjere dette på? 

 Fokus på kylling-rase – tankar om dette? 
 
Trine svarte ut innspel og spørsmål. 
 
Vedtak: Saka teken til orientering 
 
 

8 Kva skjer i Medlem/Tilførsel 
Per demonstrerte korleis ein kan bruke Klara og informerte om Angus-avtalen.  Han  
orienterte vidare om nye rådgivarar i Vest, både på gris og på storfe. 
 
Tilførselskampanjen   
God jobbing med kampanjen, mange gode innspel frå kretsane, men treng endå større auke 
i kommunikasjonen mellom tillitsvalde og ansette i Medlem for å få eit endå betre resultat.  
Svært viktig at alle melder inn om ein veit noko om eigedomsoverdragingar, sal av gardar 
etc.  Og treng å få innspel på kva som trengs på bygda. 
Per orienterte vidare om arbeidet som er i gang med å digitalisere køyresedlane og korleis 
dette vil kunne forenkle kvardagen til både bonden og ansette i selskapet. 
 
Vedtak: Ska teken til orientering 
 

9 Regionale saker 
Per informerte om Livdyrplattforma som no er sett i drift i Agro, og vil verte rulla 
ut i Vest i veke 46, så ein og ein region i resten av landet. 
La vidare fram informasjon om innsparingane på Inntransporten i Vest og Agro, og 
informerte om kvar ein er når det gjeld danning av nye selskap på dette feltet. 
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Ingvill orienterte om kretsmøta i 2021 – kretsleiarar bestiller hus no, så ser ein kva 
som skjer når det gjeld avviklinga opp mot smitte-situasjonen når ein kjem til 
februar. 
Orienterte også om ny Facebook-gruppe for alle medlemar med familie. 
 
Anita Sæther som er leiar i regional valkomite, informerte om at komiteen er i 
startfasen av arbeidet, og at dei ber om innspel på kandidatar. 
 
Vedtak: Saka teken til orientering. 
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Info frå sentral valkomite 
Bjarte Myren, medlem i sentral valkomite orienterte om kven som er på val sentralt 
og bad om innspel på kandidatar. 
 
Vedtak: Saka teken til orientering 
 

11 Eventuelt 
 Har ein oversikt over kor mange av produsentane som ikkje er "digitale" med tanke 

på nye køyresedlar og livdyrhandel?  Svar: Dei som ikkje er digitale vil kunne få 
hjelp på same måte som tidlegare. 

 Retur til Voss – her fekk produsentane feile opplysningar om tidspunkt – nokre 
venta i fleire timar på å hente.  Dette må kunne gjerast på ein betre måte, og gi 
melding ut når slaktet kjem seinare enn planlagd.  Per sjekkar dette opp i Sandeid. 
 

 Spørsmål om tilbakemelding om å ha møtet på Teams:   Ingen  
   

 Møtet slutt 
 

 
 
 
 
  


